



شؤون ضريبية TAX MATTERS

نشرة شهرية تُعنى بتسليط الضوء على إنجازات وفعاليات الهيئة خلال الشهر المنصرم
Monthly Newsletter Dedicated to Highlighting FTA's Achievements and Activities During the Past Month



مواعيد تقديم الإقرارات FILLING DATES

15-12-2025

الموعد النهائي لتقديم إقرارات
الضريبة الانتقائية للفترة الضريبية
المنتهية في 30 نوفمبر 2025

Final deadline for filing Excise
returns for the tax period
ending on 30 November 2025

29-12-2025

الموعد النهائي لتقديم إقرارات ضريبة
القيمة المضافة للفترة الضريبية
المنتهية في 30 نوفمبر 2025

Final deadline for filing VAT
returns for the tax period
ending on 30 November 2025

استرداد ضريبة القيمة المضافة للسائح

من خلال هذه الخدمة، تقوم الهيئة بالتعاون مع (بلانيت) مزود خدمة نظام رد ضريبة القيمة المضافة للسائح، بالتحقق من طلبات الاسترداد ومعالجتها ليتم رد ضريبة القيمة المضافة للسائح عند مغادرتهم الدولة

للتفاصيل اضغط هنا

VAT Refund for Tourists

Through this service, the FTA in cooperation with Planet the service provider for the Tourist Tax Refund Scheme, validates and processes VAT refund claims of tourists at the time of their departure from the UAE

For More Details Click Here

تعرف على طريقة احتساب الضريبة الانتقائية وفق النموذج الحجمي المتدرج للمشروبات المحلاة

Learn How to Calculate Excise Tax Under the
Tiered-Volumetric Model for Sweetened Drinks



مذكرة تفاهم بين «الاتحادية للضرائب» و «الضرائب الصينية» لتعزيز التعاون المشترك وتبادل الخبرات

أبرمت الهيئة الاتحادية للضرائب مذكرة تفاهم مع إدارة ضرائب الدولة في جمهورية الصين الشعبية للتعاون الثنائي في الشؤون الضريبية.

للمزيد اضغط هنا

Federal Tax Authority and State Taxation Administration of China sign MoU to Enhance Cooperation and Exchange of Expertise

The Federal Tax Authority (FTA) has signed a Memorandum of Understanding (MoU) with the State Taxation Administration of the People's Republic of China (STA) to strengthen bilateral cooperation in tax-related matters.

READ MORE >

ورش العمل القادمة Upcoming Workshops



للوصول إلى صفحة الورش الدورية للهيئة يمكنكم زيارة الرابط أدناه:
For FTA's upcoming workshops and webinars page, kindly visit the below link:

Click Here | اضغط هنا

خالد البستاني: الاحتفال بـ «يوم العلم» يعكس وحدة الصف والولاء للوطن

أكد سعادة خالد علي البستاني مدير عام الهيئة الاتحادية للضرائب أن الاحتفال بيوم العلم في الثالث من نوفمبر من كل عام هو يوم تتحد فيه جميع الجهات بالقطاعين الحكومي والخاص، وأفراد المجتمع من مواطنين ومقيمين على قلب رجل واحد وفي وقت واحد، في مشهد يعكس وحدة الصف والولاء للوطن، ويجسد روح التعاون والتعاضد في سبيل رفع علم الدولة ليبقى شامخاً وراسخاً في قلوبنا جميعاً.

للمزيد اضغط هنا >

Khalid Al Bustani: Celebrating 'Flag Day' Reflects Unity and Loyalty to the Nation

His Excellency Khalid Ali Al Bustani, Director General of the Federal Tax Authority (FTA), affirmed that celebrating Flag Day on 3 November each year marks a day when all entities across the public and private sectors, as well as members of the community –citizens and residents alike– stand united with one heart. The occasion reflects the spirit of unity and loyalty to the nation, symbolising our shared commitment to raising the UAE flag high as a proud and steadfast symbol in all our hearts.

READ MORE >

القرارات والتشريعات الضريبية TAX DECISIONS & LEGISLATIONS



 **3 Legislations**
 **2 Guidelines**

Were Published
During the Month
of November

تم نشرها خلال
شهر نوفمبر

 **3 تشريعات**
 **2 دليل إرشادي**

 **للتفاصيل اضغط هنا**

ابق على اطلاع حول أهم القوانين، والقرارات والتشريعات من خلال زيارة الرابط أدناه:

Stay up to date with the most important laws, decisions, and regulations by visiting the link below:

For More Details Click Here 

الفعاليات والأحداث
EVENTS & ACTIVITIES

Tax Agent Forum

The FTA held an online Tax Agent Forum in English, during which several key topics relevant to Tax Agents were presented and clarified. These included the Continuous Professional Development requirements applicable to Tax Agents, the Professional Standards, the registration renewal process, as well as a number of technical tax updates related to VAT, Corporate Tax, and Excise Tax.

The FTA also held another online Tax Agent Forum in Arabic in September 2025, covering the same topics and providing additional clarifications from both legal and procedural perspectives in line with the FTA's regulations.

The series of forums concluded with an in-person Tax Agent Forum held on 18 November 2025, during which various tax topics and recent updates were discussed.

ملتقى الوكلاء الضريبيين

عقدت الهيئة الاتحادية للضرائب ملتقى افتراضياً للوكلاء الضريبيين باللغة الإنجليزية، جرى خلاله استعراض عدد من الموضوعات المهمة ذات الصلة بعمل الوكلاء الضريبيين. وشملت المحاور المطروحة متطلبات التطوير المهني المستمر والمعايير المهنية المعتمدة، وإجراءات تجديد التسجيل، إلى جانب مناقشة مستجدات فنية تتعلق بضرريبة القيمة المضافة، وضرريبة الشركات، والضرريبة الانتقائية.

كما نظّمت الهيئة ملتقى افتراضياً آخر باللغة العربية في شهر سبتمبر 2025، تناول الموضوعات ذاتها مع تقديم إيضاحات إضافية من الجانبين القانوني والإجرائي وفق أنظمة الهيئة الاتحادية للضرائب.

واختتمت سلسلة الملتقيات بعقد ملتقى حضوري للوكلاء الضريبيين بتاريخ 18 نوفمبر 2025، جرى خلاله مناقشة عدد من الموضوعات الضريبية وتحديثاتها.



Future Services Diploma

The Future Services Diploma is one of the key national programmes launched by the Ministry of Interior to equip talent with the capabilities required to design and deliver innovative government services that keep pace with digital transformation and global best practices.

The programme seeks to enhance participants' skills in service design, customer experience, digital communication, data management, and artificial intelligence, complemented by applied projects that contribute to improving the quality and efficiency of government services.

The Federal Tax Authority was recognized after two of its employees ranked among the top ten nationwide. They were honored by Lieutenant General H.H. Sheikh Saif bin Zayed Al Nahyan, Deputy Prime Minister and Minister of Interior, in appreciation of their outstanding performance in this national programme.

دبلوم خدمات المستقبل

دبلوم خدمات المستقبل هو أحد أهم البرامج الوطنية التي أطلقتها وزارة الداخلية بهدف تأهيل كوادر قادرة على تصميم وتقديم خدمات حكومية مبتكرة تواكب متطلبات التحول الرقمي وأفضل الممارسات العالمية.

ويركّز البرنامج على تطوير مهارات المشاركين في مجالات تصميم الخدمات، وتجربة المتعاملين، والاتصال الرقمي، وإدارة البيانات، والذكاء الاصطناعي، إلى جانب مشاريع تطبيقية تُسهم في رفع جودة وكفاءة الخدمات الحكومية.

وقد حظيت الهيئة الاتحادية للضرائب بتكريم بعد حصول اثنين من منتسبيها على المراكز العشرة الأولى على مستوى الدولة، حيث تم تكريمهم من قبل سمو الشيخ سيف بن زايد آل نهيان، نائب رئيس مجلس الوزراء وزير الداخلية، تقديراً لتمييزهم في هذا البرنامج الوطني.

01-30/11/2025

تحدي دبي للياقة



نظمت اللجنة الرياضية فعالية «تحدي دبي للياقة 30×30»، الهادفة إلى تعزيز نمط حياة صحي ومستدام، من خلال الالتزام بممارسة النشاط البدني لمدة 30 دقيقة يومياً على مدى 30 يوماً متتالية. ويأتي تنظيم هذا التحدي تماشياً مع توجيهات سمو الشيخ حمدان بن محمد بن راشد آل مكتوم، الرامية إلى جعل الرياضة أسلوب حياة للمجتمع وتشجيع الأفراد على تبني ممارسات تدعم صحتهم ولياقتهم البدنية.

30X30

The Sports Committee organised the “Dubai Fitness Challenge 30×30”, an initiative aimed at promoting a healthy and sustainable lifestyle by encouraging participants to engage in 30 minutes of physical activity daily for 30 consecutive days (30×30). The event was held in line with the directives of H.H. Sheikh Hamdan bin Mohammed bin Rashid Al Maktoum, which seek to integrate sport into everyday life and inspire individuals to adopt habits that support their health and physical well-being.

03/11/2025

يوم العلم



احتفلت الهيئة الاتحادية للضرائب برفع علم دولة الإمارات في يوم العلم، تأكيداً لاعتزازها براية الوطن ورمز وحدته وعزته، وسعيًا لمواصلة المسيرة ليبقى العلم خفاقاً في بلد العز والسلام الإمارات.

Flag Day

The Federal Tax Authority has celebrated the Flag Day, reaffirming its pride in the nation's symbol of unity and dignity and its determination to continue the journey so that the flag remains flying high over the land of glory and peace.

10/11/2025

فعالية ركوب الدراجات «ذا لوب»



نظمت اللجنة الرياضية فعالية ركوب الدراجات في ممشى «ذا لوب» بمنطقة الميدان، وذلك ضمن تحدي اللياقة من خلال ممارسة 30 دقيقة من التمارين الرياضية لمدة 30 يوماً.

Loop Cycling

As part of the 30×30 fitness challenge, the Sports Committee organized a cycling event at The Loop in the Al Meydan area, encouraging participants to complete 30 minutes of exercise daily for 30 days.

10/11/2025



فعالية بيلاتس في استوديو سول

نظمت اللجنة الرياضية نشاط البيلاتس في استوديو «سول بيلاتس» بمنطقة مردف، ضمن فعاليات تحدي دبي للياقة 30×30 الذي يشجع على ممارسة 30 دقيقة من التمارين الرياضية يومياً لمدة 30 يوماً متتالية. ويأتي هذا النشاط في إطار دعم تبني أسلوب حياة صحي وتعزيز لياقة الموظفين البدنية.

SOL Pilates Class

The Sports Committee organized a Pilates event at the “Soul Pilates” studio in Mirdif as part of the Dubai Fitness Challenge 30×30, which encourages participants to engage in 30 minutes of exercise daily for 30 consecutive days. This activity is part of FTA’s efforts to promote a healthy lifestyle and enhance employees’ physical fitness.

11/11/2025

Dr. Nutrition and Dubai Diabetes Center Health Checkup

The Sports Committee organized an integrated health event that included medical check-ups for employees in collaboration with Dr Nutrition, as well as blood glucose testing in partnership with the Dubai Diabetes Centre. This initiative is part of the Dubai Fitness Challenge 30×30, which aims to promote a healthy lifestyle by encouraging 30 minutes of daily physical activity for 30 consecutive days.

فحص صحي مع دكتور نيوتريشن ومركز دبي للسكري

نظمت لجنة الرياضة فعالية صحية متكاملة شملت إجراء فحوصات طبية للموظفين بالتعاون مع «دكتور نيوتريشن»، إضافة إلى فحص مستويات السكري بالتعاون مع مركز دبي للسكري. وتأتي هذه المبادرة في إطار المشاركة في تحدي دبي للياقة 30×30، الذي يهدف إلى تشجيع تبني نمط حياة صحي من خلال ممارسة 30 دقيقة من النشاط البدني يومياً لمدة 30 يوماً.

28/11/2025



فعالية يوم المشي

نظمت اللجنة الرياضية فعالية يوم المشي على شاطئ كايث بيتش بمشاركة سعادة مديرعام الهيئة، وذلك ضمن تحدي اللياقة من خلال ممارسة 30 دقيقة من التمارين الرياضية لمدة 30 يوماً.

Walking Event

As part of the 30X30 fitness challenge, a walking event was organized by the Sport’s Committee in Kite Beach along with the DG.

26/11/2025



Eid Al Etihad Celebration

The Federal Tax Authority celebrated Eid Al Etihad with wide participation from its leadership and employees, in an event that reflected pride in the nation and embodied the values of the founding fathers and the shared ambition that drives the UAE's leadership journey.

حفل عيد الاتحاد

احتفلت الهيئة الاتحادية للضرائب بعيد الاتحاد بمشاركة واسعة من قياداتها وموظفيها، في فعالية عبّرت عن الفخر بالوطن وتجسيد قيم الأباء المؤسسين والطموح المشترك لريادة الإمارات.